
Protokół  IX Sesji Rady Miejskiej w Zaklikowie, z dnia 26. 06. 2015 r. 

Ad. 1.  

Przewodniczący Rady Miejskiej przywitał zebranych, stwierdził, że w sesji bierze udział 13 radnych, 

nieobecni radni to D. Plęs i J. Małagocki, następnie przedstawił porządek obrad. 

Porządek obrad IX sesji  

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

3. Przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za 2014 rok. 

4. Zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wykonania 

budżetu Gminy za 2014 rok. 

5. Zapoznanie się z opinią Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu Gminy za 

2014 rok. 

6. Zapoznanie się z wnioskiem Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium 

Burmistrzowi Zaklikowa. 

7. Zapoznanie się z opinią RIO w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej. 

8. Dyskusja. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenie sprawozdania finansowego za 2014 rok. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Burmistrza Zaklikowa z tytułu wykonania 

budżetu za rok 2014.  

11. W sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Zaklików na 2015 r.;  

12. Wyrażenia zgody na zaciągnięcie zobowiązań wykraczających poza rok budżetowy 2015. 

13. W sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy w trybie bezprzetargowym 

nieruchomości budynkowej położonej na działce nr 2231 w Zaklikowie, będącej własnością 

Gminy Zaklików. 

 14. W sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy w trybie bezprzetargowym 

nieruchomości budynkowej położonej na działce nr 48 w Zdziechowicach Drugich, będącej 

własnością Gminy Zaklików. 

15. W sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie na 5 lat pomieszczeń w Ośrodku Zdrowia 

w Lipie dla Niepublicznego Zakładu Zdrowia w Zaklikowie. 

16. Zapytania i wolne wnioski. 



17. Zamknięcie obrad. 

Zastępca Przewodniczącego Rady, A. Sieczkoś wnioskował o zdjęcie z porządku obrad pkt 14, 
stwierdził, że potrzebna jest zgoda zebrania wiejskiego. Radny K. Oszust poparł wniosek, stwierdził, 
że należy zdjąć z porządku obrad pkt 13 i 14 gdyż nie wskazano, komu obiekty zostaną 
wydzierżawione. Stwierdził też, że wydzierżawienie obiektów na okres 10 lat jest zbyt długie. 
Burmistrz wyjaśnił, że przy dziesięcioletniej dzierżawie dzierżawca ma większe bezpieczeństwo 
prowadzenia działalności.  

Za zdjęciem z porządku obrad pkt 13 i 14 głosowało 12 radnych, 1 był przeciw.  

Burmistrz wnioskował o rozszerzenie porządku obrad o uchwałę w sprawie utworzenia odrębnego 
obwodu głosowania w DPS w Irenie. Za rozszerzeniem porządku obrad głosowało 13 radnych. 

Porządek obrad wraz z poprawkami przyjęty został jednogłośnie. 

Przyjęty porządek obrad 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

3. Przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za 2014 rok. 

4. Zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wykonania 

budżetu Gminy za 2014 rok. 

5. Zapoznanie się z opinią Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu Gminy za 

2014 rok. 

6. Zapoznanie się z wnioskiem Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium 

Burmistrzowi Zaklikowa. 

7. Zapoznanie się z opinią RIO w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej. 

8. Dyskusja. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenie sprawozdania finansowego za 2014 rok. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Burmistrza Zaklikowa z tytułu wykonania 

budżetu za rok 2014.  

11. W sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Zaklików na 2015 r.;  

12. Wyrażenia zgody na zaciągnięcie zobowiązań wykraczających poza rok budżetowy 2015. 

13. W sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie na 5 lat pomieszczeń w Ośrodku Zdrowia 

w Lipie dla Niepublicznego Zakładu Zdrowia w Zaklikowie. 

14. W sprawie utworzenia odrębnego obwodu głosowania. 

15. Zapytania i wolne wnioski. 



16. Zamknięcie obrad. 

Ad.2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

Protokół z VIII sesji Rady Miejskiej przyjęty został jednogłośnie. 

Ad.3. Przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za 2014 rok. 

Na sesji wszyscy radni zapoznali się z: 

1. Sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2014 rok, 
2. Sprawozdaniem finansowym za 2014 rok, 
3. Opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej, 
4. Informacją o stanie mienia jednostki samorządu terytorialnego 
5. Stanowiskiem Komisji Rewizyjnej 

Skarbnik Gminy, Pani Dorota Puzio omówiła sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy za 
2014 rok.  

Ad. 4. 

Zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wykonania budżetu 
Gminy za 2014 rok. 

Skarbnik Gminy, Pani Dorota Puzio odczytała  Uchwałę Nr XIV/63/2015 Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Rzeszowie, z dnia 30 marca 2015 r.,  w sprawie opinii o 
przedłożonym przez Burmistrza Miasta i Gminy Zaklików sprawozdaniu rocznym z wykonania 
budżetu Gminy za 2014 rok. 

Ad.5. 

Zapoznanie się z opinią Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu Gminy za 2014 
rok. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Zaklików, Dariusz Mróz odczytał opinię 
Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu Gminy za 2014 rok. 

Ad.6. 

Zapoznanie się z wnioskiem Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium 
Burmistrzowi Zaklikowa. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Zaklikowie odczytał wniosek Komisji 
Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Zaklikowa za wykonanie 
budżetu roku 2014. 

Ad.7. 



Zapoznanie się z opinią RIO w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Dariusz Mróz  odczytał Uchwałę Nr XIV/135/2015 Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Rzeszowie z dnia 17 czerwca 2015 r.,            
w sprawie opinii o przedłożonym przez Komisję Rewizyjna Rady Miejskiej w Zaklikowie 
wniosku    o udzielenie absolutorium za 2014 rok. 

Ad.8. 

Dyskusja. 

Przewodniczący Rady Miejskiej, Mirosław Mach poprosił radnych o zabranie głosu w 
sprawie:  

6. Sprawozdania z wykonania budżetu za 2014 rok, 
7. Sprawozdania finansowego za 2014 rok, 
8. Opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 
9. Informacji o stanie mienia jednostki samorządu terytorialnego; 
10. Stanowiska Komisji Rewizyjnej; 

Radny  K. Ziemiński poinformował, że po raz pierwszy zdarzyło się, że RIO nie miała uwag do 
sprawozdania z wykonania budżetu.  Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że niepokoi 
go niezrealizowanie wydatków na inwestycje na ok. 1 mln zł. Zwrócił uwagę na przeciągającą 
się sprawę przebudowy ulic Lipowej i Świerkowej w Lipie, potrzebę rozbudowy oczyszczalni 
ścieków. Poinformował, że pomimo pozytywnych opinii RIO i Komisji Rewizyjnej będzie 
głosował przeciw udzieleniu absolutorium. Radna A. Mikusek zwróciła uwagę na kałużę w 
centrum miasta, brak słupów ogłoszeniowych, zapytała o wyrok w sprawie zwolnionej 
dyrektor szkoły w Lipie i kwestie odzyskiwania VAT.  Burmistrz wyjaśnił, że po 20 latach 
bezczynności poprzednich władz podjął starania o budowę ulic Lipowej i Świerkowej, 
dokumentacja wkrótce będzie gotowa, od trzech tygodni Gmina ma zgody potrzebne do 
realizacji inwestycji, VAT odzyskuje dla Gminy firma Delloite, jej prowizja wynosi ok. 20% od 
odzyskanych środków, w kwestii sprawy sądowej byłej dyrektor ZS w Lipie- toczy się 
postępowanie w Sądzie Pracy, podobno zapadł wyrok, ale nie ma jeszcze uzasadnienia. 
Radca prawny wyjaśnił, że wyrok jest tajny. Radna M. Kulpa zapytała, skąd plotki o 39 tys. zł 
odszkodowania dla byłej dyrektor. Radna A. Mikusek zapytała, ile kosztowało Gminę 
odszkodowanie dla zwolnionej 5 lat temu radcy prawnej Urzędu. Przewodniczący rady 
Miejskiej odniósł się do informacji dotyczącej ulic Lipowej i Świerkowej, stwierdził, że gdyby 
burmistrz był tak zdeterminowany w tych sprawach, ulice byłyby już wybudowane. Radny M. 
Balbier zapytał, w jakim znaczeniu wyrok sądu jest tajny. Radca prawny wyjaśnił, że nie jest 
publikowany. Dyrektor ZS w Lipie, I. Stryjecka- Pezda poinformowała, że będąc stroną 
postępowania nie uzyskała żadnych informacji. Radny K. Oszust stwierdził, że nikt nie był na 
odczytaniu wyroku a telefonicznie nie da się takich informacji uzyskać. Radny K. Oszust 
zaapelował do radnych, by głosując nad absolutorium dla burmistrza nie patrzyli tylko na 
opinię RIO w sprawie wykonania budżetu ani opinię Komisji Rewizyjnej, stwierdził, że Rada 
musi ocenić dotychczasową politykę burmistrza. Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, D. Mróz 
nie zgodził się z przedmówcą i wyjaśnił, że uzyskanie absolutorium jest wynikiem wykonania 
budżetu za rok poprzedni. Wiceprzewodniczący Rady, A. Sieczkoś zwrócił uwagę na brak 
odcinka drogi od drogi wojewódzkiej w stronę Szeliny a Gmina nie dopilnował wykonania 
zjazdów. Radny J. Żelazny  stwierdził, że stan dróg to wina poprzedniego wójta. Radny K. 



Oszust powiedział, że burmistrz rządzi już drugą kadencję i nie powinno się już niczego 
zrzucać na poprzednika. Burmistrz poinformował, że nie wszystkie zjazdy z drogi 
wojewódzkiej zostały uwzględnione, stwierdził, że w tej sprawie nie ma sobie nic do 
zarzucenia. Poinformował, że Gmina ma ok. 800 działek, których stan prawny należy 
uregulować, poinformował, że po raz pierwszy Gmina otrzymała promesę na remont dróg ze 
środków powodziowych. Stwierdził, że w poprzedniej kadencji zarówno on, jak i Rada dobrze 
pracowali. Burmistrz odniósł się do zarzutu niewykonania wydatków na inwestycje, 
stwierdził, że Gmina musi mieć zabezpieczone środki na realizację inwestycji 
współfinansowanych ze środków zewnętrznych, a podpisanie umów może się przeciągnąć. 
Radny K. Ziemiński zaapelował, by skupić się na kwestiach dotyczących wykonania budżetu 
za zeszły rok, stwierdził, że są niedociągnięcia, zwłaszcza w mniejszych sołectwach i 
remontach dróg, poprosił o nieuprawianie polityki podczas sesji absolutoryjnej, powiedział, 
że też ma uwagi do prowadzenia różnych inwestycji, ale bywa często w Urzędzie i nie musi 
zadawać zbędnych pytań na sesji. Wobec wyczerpania pytań, Przewodniczący Rady zarządził 
głosowanie nad uchwałami dotyczącymi absolutorium. 

Ad.9. 

Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenie sprawozdania finansowego za 2014 rok. 

W głosowaniu brało udział 13 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad.10. 

Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Burmistrza Zaklikowa z tytułu wykonania 
budżetu za rok 2014. 

W głosowaniu brało udział 13 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 8 radnych, 4 
radnych było przeciw, 1 radny wstrzymał się od głosu. Uchwała została podjęta. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zarządził 5 min. przerwy,  po przerwie obrady opuścił radny 
K. Ziemiński, w sesji bierze udział 12 radnych. 

Ad.11. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Zaklików na 2015 r.; 

Za podjęciem uchwały głosowało 11 radnych, 1 wstrzymał się od głosu. 

Na salę wraca radny K. Ziemiński, w obradach bierze udział 13 radnych. 

Ad.12. 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zaciągnięcie zobowiązań wykraczających 

poza rok budżetowy 2015. 

Za podjęciem uchwały rada opowiedziała się jednogłośnie. 



Ad.13. 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie na 5 lat pomieszczeń w 
Ośrodku Zdrowia w Lipie dla Niepublicznego Zakładu Zdrowia w Zaklikowie. 

Uchwała podjęta została jednogłośnie. 

Ad.14. 

Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia odrębnego obwodu głosowania. 

Uchwała podjęta została jednogłośnie. 

Następnie, jednogłośnie został przyjęty wniosek o zwołanie w najbliższą niedzielę zebrań 
wiejskich w Zdziechowicach. 

Ad. 15. 

Zapytania i wolne wnioski. 

Obecny na obradach doktor. R, Staniszewski podziękował radnym za umożliwienie dalszej 
dzierżawy ośrodka zdrowia w Lipie. Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił burmistrza o 
przesłanie do państwa Małków z Kolonii Łysaków ekspertyzy dot. budowy wodociągu. Radny 
K. Ziemiński poprosił o przygotowanie kosztów budowy studni. Przewodniczący Rady 
poinformował zebranych o pismach: 

- Prokuratury w Stalowej Woli w sprawie programu opieki nad zwierzętami, 

- D. Czajki i Stowarzyszenia Zdrowa Wieś w sprawie budowy farmy wiatrowej; radny D. Mróz 
poinformował, że wraz z Komisją Rolnictwa był na wizji w terenie, zasugerował, by 
mieszkańcy przedłożyli projekt uchwały w ramach inicjatywy obywatelskiej; 

- Podkarpackiego Inspektora Ochrony Środowiska; 

- Sądu Okręgowego w sprawie wyboru ławników; 

- Pani E. Górskiej w sprawie nieprawidłowości podczas zebrania w Zaklikowie; pismo 
przekazane zostało Komisji Rewizyjnej celem wyjaśnienia sprawy. 

Radna M. Drzewi podziękowała burmistrzowi za ufundowanie nagród na imprezę rodzinną w 
Lipie, radna M. Kulpa zapytała, co ma zrobić mieszkaniec, który chce się podłączyć do 
wodociągu. Kierownik Referatu Usług Komunalnych F. Ciesielski wyjaśnił, że należy wystąpić  
o warunki przyłącza. Radna M. Kulpa zgłosiła, że na polu jednej z mieszkanek zalega gruz, 
sekretarz Gminy A. Łosek wyjaśniła, że wykonany tam został zjazd na działkę, którego 
właścicielka nie chce. Radna M. Kulpa zgłosiła, że właściciel tartaku chce się dołożyć do 
utwardzenia drogi. Radna M. Drzewi zasygnalizowała konieczność utwardzenia i wyrównania 
ul. Pocztowej oraz wycinki suchych drzew. Radny D. Chmielewski zapytał, kiedy ruszy drugi 
etap budowy placu targowego w Lipie. Radna A. Mikusek  zapytała, czy możliwe będzie 



podłączenie wody do mieszkań socjalnych. Zastępca Przewodniczącego Rady, A. Sieczkoś 
zapytał, czy burmistrz godzi się wybudować w centrum Zaklikowa Centrum Ratownictwa. 
Burmistrz odpowiedział, że jeśli taka będzie wola mieszkańców, to tak. Burmistrz 
poinformował, że Gmina otrzymała zaproszenie do wstąpienia do Grupy Rybackiej Puszczy 
Sandomierskiej, co stwarza możliwość pozyskania środków na zagospodarowanie różnych 
obiektów i terenów. Zastępca Przewodniczącego Rady zwrócił uwagę na konieczność 
poprawy bezpieczeństwa na lokalnych drogach. Radna M. Kulpa zaapelowała, by drogę w 
Łysakowie wybudować w okresie letnim, gdy jest dobra pogoda. Sołtys Lipy, W. Pęzioł 
zaapelował o dokończenie budowy wodociągu w Lipie, parking przy ośrodku zdrowia. 
Następnie głos zabrał Pan J. Muszak, zwrócił się o umożliwienie dzierżawienia pomieszczeń w 
starym ośrodku zdrowia na punkt rozdawania pomocy potrzebującym. Mieszkaniec 
Zdziechowic Drugich A. Kapica zwrócił się do burmistrza o uporządkowanie sprawy wspólnot 
wiejskich, bezpieczeństwa na drodze wojewódzkiej i rejestracji psów.  

Ad.16. 

Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodniczący Rady zamknął obrady IX Sesji rady 
Miejskiej. 

Protokolant Przewodniczący Rady Miejskiej 

Mirosław Mach 


